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اخبار ادبی و هنری

»ناکام ها«
 داور جشنواره فیلم فجر شدند!

برخلاف روند معمول در جشــنواره ها که افــراد موفق به داوری 
منصوب می شوند، در جشــنواره فیلم فجر افرادی که طی سال های 
اخیر هیچ موفقیتی کسب نکرده اند قرار است درباره آثار این جشنواره 

قضاوت کنند!
به گزارش خبرنگار کیهان، رسم سال های اخیر جشنواره فیلم فجر 
که افراد تکراری، فاقد تأثیرگذاری و جریان سازی و بدون هیچ ابتکار 
و نبوغی کار داوری را برعهده می گیرند در سی و ششمین جشنواره 

فیلم فجر هم تکرار شد!
روز گذشــته اسامی داوران ســی و ششمین جشنواره فیلم فجر 
معرفی شدند. این اسامی به طور آشکاری گویای رویکرد »غیر حرفه ای« 
جشنواره در زمینه ارزیابی فیلم های جشنواره است. این اسامی عبارتند 
از: »بهرام بدخشانی« )مدیر فیلمبرداری(، »کمال تبریزی« )کارگردان(، 
»حسن خجسته« )استاد دانشگاه(، »خسرو دهقان« )منتقد(، »رسول 
صدرعاملی« )کارگردان(، »فرشته طائرپور« )تهیه کننده( و »محمدرضا 
فروتن« )بازیگر(. وقتی کارنامه این افراد را مرور می کنیم، آنچه مشخص 
است عدم موفقیت و درخشش آنها در سال های اخیر است. این درحالی 
است که جشــنواره های حرفه ای و معروف جهان، تلاش می کنند تا 
افرادی را به عنوان داور انتخاب کنند که حداقل در یکی دو سال اخیر، 
به توفیقاتی رسیده باشند یا نبوغ و نوآوری خاصی از خود نشان داده 
باشند. اما ویژگی مشترک داوران سی و ششمین جشنواره فیلم فجر، 

عدم کسب موفقیت در سال های اخیر است. 
به طور مثال، می توان وضعیت رسول صدرعاملی و کمال تبریزی 
کــه به نمایندگی از ســوی جامعه کارگردان هــا در بین داوران این 
جشــنواره حضور دارند را بررســی کرد. از آخرین فیلم ساخته شده 
توســط صدرعاملی حدود هشت سال می گذرد، آن هم فیلمی که به 
خاطر ضعف شــدید ساختاری از سوی منتقدان با انتقادات شدیدی 
مواجه شد. وضعیتی که درباره کمال تبریزی هم صادق است و او نه 
تنها سال هاست هیچ فیلم قابل توجهی نساخته که یک سریال و یک 
فیلم او نیز به خاطر مشکلات محتوایی امکان نمایش نیافته اند. حال 
باید از مدیران جشــنواره پرسید که کارگردانی که خودش فیلم های 
مسئله دار ساخته، چگونه می تواند قضاوت درستی درباره آثار دیگران 

داشته باشد؟
فرشته طائرپور درحالی به عنوان نماینده تهیه کنندگان در بخش 
داوری جشــنواره فجر امسال حضور دارد که او نیز هیچ فیلم موفقی 
را در سال های اخیر تهیه نکرده است. به نظر می رسد که دلیل اصلی 
انتصاب او به عنوان داور جشنواره فجر، به خاطر همکاری وی در تولید 

فیلم انتخاباتی اسحاق جهانگیری باشد.
بهرام بدخشــانی هم که نماینده فعالان فنی ســینما در داوری 
جشنواره فجر است، طی سال های اخیر مدیریت فیلمبرداری فیلم های 
نه چندان مطرحی چون »آخرین بار کی سحر رو دیدی؟«، »وارونگی« 
و... را برعهده داشــته. همچنانکه محمدرضا فروتن به عنوان نماینده 
بازیگران و خســرو دهقان، در مقام یک منتقــد، در این دوران افراد 
تأثیرگذاری محسوب نمی شوند. حسن خجسته نیز به عنوان نماینده 
اساتید دانشگاه تخصصی در زمینه سینما ندارد و حوزه کاری او رادیو 

بوده است.
بخش داوری، یکی از مهم ترین ویترین های یک جشنواره است که 
هر چقدر وزین و معتبر باشد به اعتبار و وزن یک جشنواره می افزاید 
که متأســفانه برگزار کنندگان بسیاری از جشنواره های سینمایی به 

این مهم توجه نمی کنند.
کتابت خطبه فدکیه رونمایی می شود

خوشنویسی خطبه فدک به مناسبت ایام فاطمیه رونمایی می شود.
همزمان با ایام سوگواری شهادت مظلومانه حضرت فاطمه زهرا)س( 
آیین رونمایی از کتاب »مشق خورشید« با موضوع کتابت خطبه فدکیه 
با حضور استاد محمدحسین رجبی دوانی پژوهشگر تاریخ اسلام ، علی 
علی هنرمند خوشنویس و کامران شرفشاهی شاعر روز دوشنبه نهم 

بهمن ساعت 16 در فرهنگسرای مهر برگزار می شود.
همچنین در بخش دوم این مراســم، خطبه فدکیه توسط هفتاد 
بانوی خوشنویس در سه سطح عالی، ممتاز و اساتید برگزار شده و به 

نفرات اول تا سوم هر بخش جوایز نفیسی اهدا خواهد شد.
کتاب »مشــق عشق« با محوریت آثار خوشنویسان درباره خطبه 
فدکیه حضرت زهرا)س( اســت که سال گذشته با هنرنمایی چهارده 

بانوی خوشنویس فوق ممتاز شهر تهران کتابت شد. 
پانزدهمین جشنواره فیلم مقاومت 

سال 97 برگزار می شود
با انتصاب دبیر پانزدهمین جشــنواره فیلم مقاومت، برگزاری این 

جشنواره کلید خورد.
به گزارش خبرنگار کیهان، جشنواره فیلم مقاومت همزمان با هفته 
دفاع مقدس، اواخر شــهریور و اوائل ماه مهر سال 97 برگزار خواهد 
شــد. این دوره از جشنواره مقاومت با چهلمین سال انقلاب اسلامی 
همزمان شــده است. نکته ای که در حکم انتصاب دبیر این جشنواره 

نیز به آن تأکید شده است.
سردار غیب پرور، رئیس سازمان بسیج مستضعفین در حکم دبیری 
»محمد خزاعي« برای برگزاری را پانزدهمین دوره جشنواره بین المللي 
فیلم مقاومت، نوشــته است: امید است اینک که در آستانه چهلمین 
ســالگرد پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامي قرارگرفته ایم با همیاري 
هنرمندان متعهد و با بهره گیري از تجارب مفید و ارزشمند پیشکسوتان 
این عرصه و دستاوردهاي گذشته و با بهره مندي از ظرفیت نیروهاي 
خلاق، جوان و توانمند در سراســر کشور شاهد برگزاري جشنواره اي 
مؤثر و فراگیر با هدف ترویج گفتمان جهاني انقلاب اســلامي، تکریم 
رشادت ها و حماسه هاي ماندگار دفاع مقدس و ترسیم ابعاد مختلف 

روح پایداري و مقاومت در داخل و خارج از کشور باشیم. 

مستندی با موضوع زلزله زدگان کرمانشاه 
تولید شد

مستند »سراب ذهاب« با موضوع زلزله زدگان کرمانشاه به مرحله 
تولید رسید.

مهدی کشتکار کارگردان این مستند گفت: »سراب ذهاب« مستند 
پس از زلزله آذرماه سال جاری در استان کرمانشاه که کانون زلزله شهر 
سرپل ذهاب و بخش های ازگله و ثلاث باباجانی بود، ساخته شده است.
وی افزود: پس از گذشت یک هفته از زلزله، تیم مستند ساز گروه 
به منطقه اعزام شد و پس از هماهنگی های لازم برای تصویربرداری و 
مستندسازی و حضور در بخش های مختلف به روستای سراب ذهاب 
از توابع بخش ازگله که در فاصله 20 کیلومتری از شهر سرپل ذهاب 

قرار دارد به این روستا وارد شدیم.
وی ادامه داد: این مستند همراهی یک روزه ما با یک روحانی است 
و رنج هایی کــه او در مدت همراهی و کمک به زلزله زدگان متحمل 

می شود، تصویر شده است.

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

مجادله باطل کافران برای مبارزه با حق
»ما پیامبران را، جز به عنوان بشــارت دهنده و انذارکننده نمی فرستیم، اما 
کافران همواره، مجادله به باطل می کنند، تا )به گمان خود( حق را به وسیله آن 
از میان بردارند، آیات ما، و مجازات هایی را که به آنان وعده داده شــده است، به 

باد مسخره گرفتند.«
کهف - 54

مسئولان یک گام به مردم نزدیک تر شدند
حجت الاسلام آل هاشم 

نرده های نماز جمعه را حذف کرد
دیگران هم به میدان آمدند

سرویس سیاسی -
پس از اقدام تحســین برانگیز امام جمعه تبریز در حذف نرده های 
جداکننده مردم و مســئولان در مصلی، ائمه جمعه مشهد و کرمان نیز 
از این طرح اســتقبال کرده و خواستار تشکیل صفوف واحد مسئولان 
در کنار مردم و مردم در کنار مســئولان در این فرضیه عبادی سیاسی 

شدند. 
حجت الاســلام والمسلمین سیدمحمدعلی آل هاشــم، نماینده ولی فقیه در 
استان و امام جمعه تبریز دستور داده است نرده های ردیف های جلویی مصلی که 

حائل بین مردم و مسئولین بودند برداشته شود.
این نرده ها مانعی برای مردم برای حضور در صف های جلویی بوده و همچنین 
صف مسئولین را از مردم جدا می کردند و اغلب مسئولین در نماز جمعه با ورود 
به قســمت جلویی نرده ها، از مردم جدا می شدند که با این اقدام تحسین برانگیز 

امام جمعه تبریز، مسئولین در کنار مردم خواهند بود.
حجت الاسلام آل هاشم که از زمان حضور خود در کسوت نمایندگی ولی فقیه 
در آذربایجان شــرقی و امامت جمعه، سلوک مردمی داشته؛ این بار با این اقدام 

خود؛ دیگر مسئولین را به حضور در بین مردم تشویق کرد.
پس از اقدام تحسین برانگیز امام جمعه تبریز در حذف نرده های جداکننده 
مردم و مسئولان در مصلی، ائمه جمعه مشهد و کرمان نیز از این طرح استقبال 
کرده و خواســتار تشکیل صفوف واحد مســئولان در کنار مردم و مردم در کنار 

مسئولان در این فرضیه عبادی سیاسی شدند. 
آیــت الله علم الهدی امام جمعه مشــهد در خطبه های نماز جمعه این هفته 
با  اشــاره به اینکه اوایلی که امام جمعه مشهد شدم تقاضا کردم نرده های میان 
مســئولان و مردم در نماز جمعه برداشته شــود تاکید کرد: مجدد از مسئولان 
امنیتی اســتان درخواست دارم این مسئله را بررسی کنند و در صورت مصلحت 
این موانع میان مردم و مسئولان در صف نماز جمعه مشهد برداشته شود. اساس 

نماز جمعه بر صف واحد بودن همه مومنان است.
وی همچنین تصریح کرد: اســتاندار خراسان رضوی در نماز جمعه حضور 
دارند و درخواست دارم دستور دهند این مسئله از نظر امنیتی بررسی شود و در 

صورت امکان موانع برداشته شود و مردم و صفوف نماز جمعه یکپارچه شوند.
از ســوی دیگر علیرضا رزم حســینی اســتاندار کرمان نیز از برچیده شدن 
نرده های حائل بین نمازگزاران و مســئولان در نماز جمعه کرمان از هفته آینده 

خبر داد. 
وی با  اشاره به اینکه این تصمیم با هماهنگی شورای تامین استان کرمان و 
حجت الاسلام والمسلمین علیدادی سلیمانی نماینده ولی فقیه و امام جمعه کرمان 
گرفته شده است گفت: این اقدام در جهت عدم تفاوت بین مردم و مسئولان در 

نظام اسلامی گرفته شده است.
گفتنی است حجت الاسلام والمسلمین علیدادی سلیمانی از زمان حضور در 
کرمان به عنوان نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه کرمان از درب ورودی 
مــردم در مصلی امام علی)ع( کرمان برای ایــراد خطبه های نماز جمعه حضور 

پیدا می کرد.
همچنین حســب دســتور آیت الله نورمفیدی نماینده محترم ولی فقیه در 
استان گلستان و امام جمعه گرگان از این هفته نرده حائل جدا کننده میان مردم 

و مسئولین در مصلی وحدت گرگان برداشته شد.

مسئول امور استان های بعثه رهبری:
90 هزار زائر به حج تمتع اعزام می شوند

تبریز - خبرنگار کیهان: 
طبق مصوبات ایران و عربستان احتمال اعزام 90 هزار حجاج به حج 

تمتع وجود دارد.
حجت الاسلام »رجب علی - زمانی« مســئول امور استان های بعثه رهبری 
گفت: در این مصوبات پذیرفته شــده که در حج تمتع ســال بعد تا 90 هزار نفر 
عازم مکه مکرمه شوند. وی افزود: مقدمات سفر زائران به حرم حضرت زینب)س( 
فراهم گردیده اســت. زمانی یادآور شــد: با برقراری امنیــت کامل، کاروان های 
زیارتی به ســوریه اعزام می شوند. مشــاور نماینده ولی فقیه در امور استان ها و 
نمایندگی های بعثه مقام رهبری تصریح کرد: مردم ما از سفرهای زیارتی عتبات 

عراق و سوریه استقبال می کنند.
حجت الاسلام زمانی در محل حج و زیارت آذربایجان شرقی اظهار داشت: هر 
سال بر میلیون ها مشتاق سفر زیارتی اربعین اضافه می شود و مسئولان دفاتر بعثه 
رهبــری باید تلاش جدی در آموزش روحانیــون، مدیران و مداحان کاروان های 
زیارتی داشته باشند. به گزارش خبرنگار ما در نشست معارفه مسئول جدید دفتر 
نمایندگی بعثه رهبری در آذربایجان شرقی اعلام شد نام نویسی زائران حج تمتع 

97 از 25 بهمن امسال در کاروان ها، آغاز خواهد شد.

تشییع پیکر آیت الله میرزاعلی عبودیت 
در اصفهان

پیکر عالم ربانی آیت الله میرزاعلی عبودیت بر دستان مردم قدردان 
اصفهان تشییع شد.

به گــزارش خبرگزاری فارس از اصفهان، صبح پنج شــنبه پیکر عالم ربانی 
آیت الله میرزاعلی عبودیت از منزلشــان در خیابان احمدآباد تا امامزاده جعفر در 
خیابان  هاتف بر دستان مردم قدردان اصفهان تشییع شد. آیت الله سید ابوالحسن 
مهدوی، نماینده مردم اســتان اصفهان در مجلس خبرگان رهبری بر پیکر این 

استاد اخلاق در کتابخانه امیرالمؤمنین نماز اقامه کرد.
برای دقایقی پیکر آیت الله عبودیت در حوزه علمیه امیرالمؤمنین قرار گرفت 

تا شاگردان این عالم ربانی با قرائت زیارت عاشورا با وی وداع کنند.

هم زمان با سالروز ورود تاریخی امام خمینی)ره( به کشور
پیکرهای 28 شهید تازه تفحص شده 

به کشور بازمی گردند
اهواز - خبرنگار کیهان:

فرمانده ناحیه مقاومت بســیج آبادان گفت: همزمان با ســالروز 
ورود تاریخی امام خمینی)ره( به کشــور پیکرهای پاک 28 شهید تازه 
تفحص شده 8 سال دفاع مقدس 12 بهمن  از طریق مرز زمینی شلمچه 

وارد کشور می شوند.
مجید حســین زاده اظهار کرد: آئین اســتقبال از شــهدا در مرز شلمچه با 
حضور خانواده معظم شــهدا، ایثارگران، اقشار مختلف مردم، جمعی از مسئولان 
و فرماندهان یگان های نظامی و انتظامی شهرســتان های آبادان و خرمشــهر در 
مرز شــلمچه برگزار می شود. فرمانده ناحیه مقاومت بســیج آبادان عنوان کرد: 
برگزاری مراســم استقبال از شــهدا بر عهده ناحیه مقاومت بسیج آبادان است 
که بعد از این مراســم پیکرهای مطهر شهدا برای برگزاری مراسم شبی با شهدا 
و اســتقبال مردمی در آبادان به این شهرســتان منتقل می شــوند. وی گفت: 
برنامه ریزی بسیار مناسبی برای برگزاری آئین استقبال مردمی از پیکرهای مطهر 
28 شــهید تازه تفحص شده در شهرستان آبادان صورت گرفته است. برابر اعلام 
کمیته جست وجوی مفقودین ستاد کل نیروهای مسلح پیکرهای مطهر این شهدا 
مربوط به عملیات های محرم، رمضان، کربلای 4 و تک دشمن در سال 67 است.
تشییع پیکر مطهر 2 شهید مدافع حرم در ورامین

مردم شــهیدپرور شهرســتان ورامین، روز پنجشنبه پیکر مطهر 
شهیدان اسدالله ابراهیمی و محمد آصف یوسفی از شهدای مدافع حرم 

را تشییع و به خاک سپردند.
به گزارش ایرنا، مردم ورامین پس از اجتماع در میدان امام حســین)ع( این 
شهرستان پیکر شهیدان ابراهیمی و یوسفی را تشییع و پس از اقامه نماز به خاک 
سپردند. آیت الله سید مرتضی محمودی امام جمعه شهرستان ورامین در مراسم 
تشــییع این شهیدان گفت: شهادت افتخارعظیمی است که تنها نصیب بندگان 
مخلص خداوند می شود. وی افزود: خانواده شهدا با ایثار و از خودگذشتگی کامل 
تمامی هستی خود را تقدیم اســلام کردند تا ارزش های دین مبین اسلام زنده 

بماند و همواره باید قدردان این ایثار و از خودگذشتگی بود.
وی تأکیــد کرد: شــهدای مدافع حرم نماد ولایت مــداری در جامعه امروز 
هستند که با خون خویش و با اقتدار و عزت از حریم امامت و ولایت دفاع کردند.
پیکر این 2 شــهید سرافراز اسلام در گلزار شــهدای حسین رضا ورامین و 

امامزاده طاهر و مطهر خیرآباد به خاک سپرده شد.
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قم - خبرنگار کیهان:
از شگردهای  نفوذ  تغییر ذائقه فرهنگی مردم و 
نظام ســلطه و دنباله های داخلی آن اســت فضای 
مجازی در خدمت جلادان و خائنــان به ایران قرار 

گرفته است.
امــام جمعه قم گفــت: در چهل ســالگی انقلاب باید 
دستاوردهای آن بیشتر و هنرمندانه برای مردم به ویژه نسل 

جوان تبیین شود.
حجت الاسلام والمسلمین علیرضا اعرافی در خطبه های 
نماز جمعه قم که با حضور گســترده مردم این شــهر در 
مصلــی قدس برگزار شــد، افــزود: امروز فضــای مجازی 

 در خدمــت تطهیر جلادان و خائنان بــه ایران قرار گرفته 
است. 

وی اظهار داشت: دشــمن با استفاده از فرصت فضای 
مجازی همچنین گســل های قومی - قبیله ای را تحریک و 
بــرای فاصله گرفتن مردم از نظام، حجم عظیمی از دروغ  و 
تهمت و شــایعه را منتشــر می کند تا زمینه فاصله گرفتن 

مردم از نظام اسلامی را فراهم کنند.
رئیس جامعه المصطفی العالمیه با برشــمردن برخی 
تهدیدات داخلی علیه نظام و کشــور، گفت: نظام اداری از 
ارزش ها فاصله گرفته است و دیگر شاخص انقلابی گری در 

خدمت به مردم کمتر به چشم می خورد.

وی افزود: تغییر ذائقــه فرهنگی مردم و نفوذ و اخلال 
در سیســتم اداری از جمله شگردهای دیگر نظام سلطه و 
دنباله های او در داخل و خارج با اســتفاده از فضای مجازی 

است.
حجت الاسلام والمســلمین اعرافی با اشاره به برخی از 
دستاوردهای انقلاب اســلامی، تصریح کرد: پیشرفت هایی 
که در ایران اتفاق افتاده درضمن اینکه کشور درگیر جنگ 
تحمیلی و انواع و اقســام توطئه های فرهنگی، سیاســی و 
اقتصادی بوده است، بسیار چشمگیر و قابل ملاحظه است و 
این درحالی است که کشورهای دیگر منطقه با وجود اینکه 

مشکلات و گرفتاری های ما را نداشته اند، عقب مانده اند.

امام جمعه قم یکی از بزرگ ترین دستاوردهای انقلاب 
اسلامی را استقلال کشور بیان کرد و افزود: پدیده استقلال 
که با وجود تقدیم و جانفشانی  هزاران شهید به دست آمده 
است، یکی از آرمان های بســیاری از کشورهای دنیاست و 

برای رسیدن به آن ناتوان و عاجز هستند.
وی اظهار داشــت: در تمام عرصه ها کشــور با فاصله 
زیادی پیشرفت کرده اســت لذا دشمن اگر بخواهد زمینه 
سلطه مجدد خود را فراهم آورد، باید اذهان مردم را نسبت 
به این پیشرفت ها غافل کند و متاسفانه امروز می بینیم همه 
همت خود را روی این موضوع متمرکز کرده است اما برخی 

هنوز نسبت به این هدف دشمن کمتر حساس هستند.

حضرت آیت الله العظمی خامنه ای رهبر معظم انقلاب 
اســلامی در دیدار خانواده سردار شهید علی ییلاقی 
فرمانده اســبق لشکر 25 کربلای اســتان مازندران، 
جوانان نسل ســوم را از نسل اول انقلاب امیدبخش تر 

دانستند.
در این دیدار که 26 دی ماه امسال انجام شد، رهبر معظم 
انقلاب در ســخنانی فرمودند:...شــماها جوانید، شماها نسل 
ســوّمید؛ اوّلاً جوان این نسل، جوان نسل سوّم، از جوان نسل 
اوّل امیدبخش تر اســت درصورتی کــه بتواند ایمانش را حفظ 
کند. جوان نســل اوّل، کســانی بودند که از روی احساسات، 
از روی هیجان ]کار کردند[؛ احساسات بود، احساسات خوبی 

هم بود و همان احساســات کار کرد، یعنی یک نظام کهن را 
ســرنگون کرد و اسلام را رو آورد؛ این را ما کوچک نمیگیریم، 
امّا غالباً دانه دانه افراد - نمی گویم همه - از روی احساســات 
لانه  جاسوســی را آن روز رفتند و با شجاعت تمام گرفتند، امّا 
بعداً رفتند با آمریکایی ها صحبت کردند و عذرخواهی کردند؛ 
این ناشــی از چیست؟ ناشی از کم عمق بودنِ آن انگیزه است. 
آن انگیزه متّکی به یک زیرساخت محکم نبود؛ انگیزه بود، امّا 
زیرساختش محکم نبود. جوان های امروز  - ]هرچند[ بعضی 
]از آنها[ هستند که بی خیال در خیابان راه میروند؛ زمان جنگ 
هم بودند، نه اینکه نبودند - امّا آن ]جوانی[ که دنبال وظیفه 
مــی رود، میفهمد چه کار دارد می کنــد. یک نمونه اش همین 

حججی اســت و صدها نمونه، بلکه هزارها نمونه از این قبیل 
وجود دارد.

لــذا من به جوان امــروز درصورتی که انگیــزه و ایمانش 
درست باشــد، اعتمادم و امیدم بیشتر اســت تا به جوان آن 
روز. شــماها آن جوان امروز هستید. آینده مال شماها است، 
این مملکت مال شــماها اســت. ما می رویم، ما نقشمان تمام 
شــده، ما خواهیم رفت؛ آنکه می ماند و این کشــور را باید به 
اوج برساند، شماها هستید. هرچه میتوانید خودتان را بسازید، 
هم از لحاظ فکری بســازید، هم از لحاظ ایمانی بســازید؛ هم 
فکر را درســت کنید، هم ایمان و دل را درست کنید. با خدا 
انُس داشته باشید، اگر می توانید، تا آنجایی که می توانید، نماز 

شــب بخوانید؛ نماز را خوب بخوانید، با توجّه بخوانید، قرآن را 
بخوانید. اینها چیزهایی است که می تواند جای این شهدا را پر 
کند؛ این کارها لازم اســت. من به شماها بیشتر امید دارم، به 
همین جوانِ نسل شــما؛ ]البتّه[  اشخاص شما را نمی خواهم 
بگویم، چون آشــنایی ندارم، امّا به این نسل من بیشتر اعتماد 

دارم و بیشتر امید دارم تا آن ]نسل قبلی[.
برپایه این گزارش، ســردار علی ییلاقی فرمانده بهشهری 
اســبق لشــکر 25 کربلا و از چهره های درخشــان و همیشه 
ماندگار دفاع مقدس بود که پس از ســال ها تحمل درد و رنج 
ناشــی از جراحت دوران نبرد  15 آذر امســال به درجه رفیع 

شهادت نائل شد.

در دیدار خانواده سردار شهید علی ییلاقی

رهبر انقلاب: جوان نسل سوم با حفظ ایمان 
از جوان نسل اول امیدبخش تر است

امام جمعه قم:

دستاوردهای انقلاب، هنرمندانه برای مردم به ویژه نسل جوان تبیین شود 

نوزدهمین همایش كتاب سال حوزه در قم برگزار شد
قم - خبرنگار کیهان:

نوزدهمین همایش کتاب ســال حوزه و نخستین 
جشــنواره مقالات علمی حوزه روز پنجشنبه با حضور 
آیت الله جعفر سبحانی استاد برجسته حوزه های علمیه 
و مرجع تقلید شیعیان در مدرسه امام کاظم)ع( برگزار 

شد.
در آغاز این همایش که مدیر حوزه های علمیه و میهمانانی 
از داخل و خارج کشور حضور داشتند دبیر همایش در سخنانی 

گزارشی از روند برگزاری همایش ارائه کرد.
ابوالقاسم مقیمی گفت: در این همایش حدود هزار کتاب 
و پایان نامه به دبیرخانه همایش واصل شده است که 965 اثر 

توانستند به مرحله رقابت راه یابند.
وی افزود: در همایش امســال 147 نویسنده خارجی نیز 
آثار خود را برای حضور در این رقابت علمی ارسال کرده بودند. 
مقیمی از راهیابی 63 اثر از طلاب خواهر به همایش خبر داد 
و اظهار داشت: عناوین تحقیق، تصحیح، حقوق و علوم سیاسی 

بیش از سایر رشته ها حضور داشتند. 
در ادامه این همایش آیت الله سبحانی در سخنانی با اشاره 
به اهتمام حضرت علی  علیه الســلام و شیعیانش به تالیف و 
نوشــتن گفت: البته باید توجه شود آثاری که نوشته و تولید 

می شود گره ای از زندگی انسانها باز کند و هدف فقط نوشتن 
صرف نباشــد. وی با بیان اینکــه زمانی کتاب المختصرالنافع 
فی فقه الامامیه نوشــته شیخ محمدتقی قمی در مصر منتشر 
و کمتر از دو ماه تمام نســخ آن به فروش رسید تصریح کرد: 
اگر آثاری متقن، محکم و با قلم رســا و بیان شیوا نوشته شود 
می تواند تشیع را به جهان عرضه کند و جویندگان حقیقت را 

سیراب سازد.
وی با اشــاره به قداســت قلم اظهار داشت: قلم در قرآن 
دارای قداست است و با قلم علوم بین مردم انتقال پیدا می کند. 
آیت الله سبحانی افزود: شبهات زیادی در فضای مجازی مطرح 

می شود اما افراد کمتر به این شبهات پاسخ می دهند.
وی پایان نامه هــای حوزوی را ضروری دانســت و تصریح 

کرد: این پایان نامه ها باید به مراکز تخصصی ارجاع داده شــود 
تا به چاپ برســد نه اینکه در گوشه کتابخانه ها خاک بخورد 
وکتاب فقهی باید به گونه ای باشــد که در جامعه قابل عرضه 
باشد. وی نوآوری در آثار حوزویان را ضروری دانست و تاکید 
کرد نباید این آثار تنها بــه جمع آوری آیات و روایات خلاصه 

شود.

آیت الله سیداحمد خاتمی خطیب نماز جمعه هفته 
گذشــته تهران، با اشاره به شایعات و جنجال ها درباره 
میزان کمک دولت به حوزه های علمیه، تاکید کرد حتی 

یک ریال از شهریه طلاب هم از بودجه دولتی نیست.
به گــزارش تســنیم، آیت الله ســید احمــد خاتمی در 
خطبه های نماز جمعه تهران با اشاره به سبک زندگی قرآنی، 
گفت: یادها همواره با ما هستند و ما با خاطرات همراه هستیم، 
خاطــرات کودکی، دوران همراهی با خوبــان، دوران جبهه و 
خاطرات پیروزمندانه اسارت از این موارد هستند، گویا یادها، 

یادمان ها و خاطرات جزء زندگی انسان هستند.
 وی ادامه داد: قرآن کریم به ســه یاد تکیه دارد، اول یاد 

خدا، دوم به یاد نعمت ها بودن و سوم یاد اولیای خدا بودن.
وی با بیــان اینکه باید در 8 عرصه به یاد خدا بود، اظهار 
داشــت: در رویارویی با دشــمن، به هنگام تصمیم، به هنگام 
قضاوت، به هنگام تقســیم، وقت عصبانی بودن در خلوت ها، 
در لذت های گناه آلود و وقتی که مشــغول کار هستیم باید به 

یاد خدا بود.
 خطیب جمعه تهران بیان داشــت: امروز قرار بود آیت الله 
موحدی کرمانی نماز جمعه این هفتــه تهران را  اقامه کنند 
که برای ایشــان عذری پیش آمــد و بنده اقامه نماز جمعه را 

برعهده گرفتم.
 وی با بیان اینکه دو ماه پیش رو ماه حضرت فاطمه)س( 
است و این 2 ماه عطر فاطمه )س( را دارد و  باید فاطمیه اول 

و دوم را بزرگ بداریم.
آیت الله خاتمی با بیان اینکه روز ششــم بهمن ســالگرد 
حماسه  افتخارآمیز مردم آمل در مقابل هجوم کمونیست های 
از خدا بی خبر به این شــهر اســت، افزود: بنده هفته گذشته 
خطیب نماز جمعه این شهر بودم و برای بنده خاطره ای تعریف 
کردند به این مضمون که کمونیست ها در وهله اول که به آمل 
رسیدند به یک جوان برخورد کردند و لوله تفنگ را در مقابل 
او گرفتند و به او گفتند به امام اهانت کن، اما او این کار را نکرد 
و گفت درود بر امام )ره(. کمونیســت ها لوله تفنگ را بر دهان 
او گذاشتند و گفتند حال به امام توهین کن، اما او باز هم این 
کار را نکــرد و آنها گلوله را در دهانش  خالی کردند و مغز آن 
جوان را متلاشی کردند. درباره این حماسه در آمل جا دارد که 

مستندات و فیلم هایی ساخته شود.
وی با تاکید بر اینکه اصل انقلاب بدون نام امام خمینی)ره( 
بی هویت است، اظهار داشت: شناسنامه انقلاب اسلامی ما امام 
راحل است و تداوم این انقلاب از رهگذر عمل به رهنمودهای 
آن بزرگ می گذرد، الحمدلله رهنمودهای او زنده اســت و از 
طریق مفســر صحیح و درست خط امام که امام خمینی را با 
تمام وجود لمس کرده )امام خامنه ای( که در جمع ما هستند 

برای ملت بیان می شود.
خطیــب جمعه تهــران با بیــان اینکه به حــق انقلاب 
اســلامی نعمت بزرگ خداوند بر جهان اســلام و به خصوص 
مردم عزیزمان بود، ادامه داد: نعمت حاکمیت دین، استقلال، 
حاکمیت ملی مردم بر سرنوشت خود، امنیت، خداباوری ملی 
و ده ها نعمت دیگر از رهگذر انقلاب اسلامی نصیب ملت ایران 
شــد. وی با بیان اینکه توطئه منافقین را این مردم بودند که 
جمــع کردند، افزود: فردی آمد و گفــت نزدیک خانه ما یک 

خانه تیمی اســت که باید جمعشــان کنید و اینگونه بود که 
توطئه های آنها برچیده شد. مردم همه پاسدار انقلاب هستند 
و هر کجا توطئــه و توطئه گر دیدند به عنوان یک واجب باید 

خبر دهند.
آیت الله خاتمی با تاکید بر اینکه دشمنان به دنبال ایجاد 
بدبینی و ناامیدی در میان مردم هستند، ابراز داشت: ملتی که 
رهبری آنچنانی دارد که حتی دشــمنان می گویند دوراندیش 
است و ملتی اینچنین وفادار دارد هیچ مشکلی نخواهد داشت 

و می تواند همه مشکلات را حل کند.
خطیــب جمعه تهــران با بیــان اینکه دشــمن در پی 
سوءاستفاده از ابزارهای جدید اطلاع رسانی به مانند کانال های 
تلگرامی و اینستاگرام هستند، بیان داشت: ما با فضای مجازی 
مخالف نیســتیم بلکه موافق فضای مجازی سالم هستیم، که 
داخلی باشد و دشمنان دخالتی در آن نداشته باشند، وضعیتی 
که امروز داریم با وضعیتی که می خواهیم داشته باشیم فاصله 
زیــادی دارد. مردم برای امنیت فرزندان و کشورشــان فضای 
مجازی سالم می خواهند. وی با بیان اینکه مقام معظم رهبری 
فرمودند مگس ها روی زخم می نشینند، ادامه داد: انتظار مردم 
از مسئولان این است که زخم ها برطرف شود که انتظاری بیجا 
نیســت، کارگر کار می کند و می گوید ســر ماه حقوق بنده را 
بدهید، این برای بنده که یک طلبه هســتم زجرآور هست که 

کارگری 3 یا 4 ماه است که حقوق نگرفته است.
آیت الله خاتمی با بیان اینکه مســئولان به داد کسانی که 
مالباخته هســتند برسند، افزود: نباید بعضا واحدهای تولیدی 
تعطیل شوند و در 2 ماهی که به انتهای سال مانده مسئولان از 
حرف های حاشیه ای و چالشی بپرهیزند و به درد مردم برسند.

وی با اشــاره به ســاز جدید تضعیــف روحانیت، گفت: 
روحانیت به عنون سرمایه اســتقلال و عظمت ملت بوده اند؛ 
دیدید که اغتشاشــگران بدتر از حمله رژیم شــاه به مدرسه 
فیضیه، به برخی حوزه های علمیه حمله کردند که نشانه عمق 
کینه آنهاست. خطیب نماز جمعه تهران یادآور شد: این روزها 

قصه بودجه را درآورده اند و در سایت ها و فضای مجازی درباره 
بودجــه حوزه ها حرف هایی می زنند؛ به عنوان کســی که 45 
سال است طلبه هستم، به مردم می گویم که والله یک ریال از 
حقوق ماهانه طلاب که به آن »شــهریه« می گویند، از بودجه 
کشور نیست؛ از وجوهات و سهم امام است که مردم می دهند.

آیت الله خاتمی اظهار داشــت: میانگین شهریه یک طلبه 
مابین 500 تا 600 هزار تومان است و حتی شهریه ای که رهبر 
انقلاب می دهند و بالاترین شــهریه است و بالاترین شهریه ای 
که یک عالم 20 ســال درس خوانــده می گیرد، زیر خط فقر 

است.
لیبرال ها، سازشکاران و تسلیم طلبان؛

 خطر امروز انقلاب
حجت الاســلام ســید حمیــد روحانــی، رئیــس بنیاد 
تاریخ پژوهی و دانش نامه انقلاب اســلامی در سخنرانی پیش 
از خطبه های نماز جمعه تهران، رهبری، مکتب و ملت را ســه 

عامل اصلی پیروزی انقلاب دانست. 
وی تاکید کرد: پیشرفت های علمی، صنعتی، تکنولوژی، 
پزشکی و نانوی کشور به برکت نیروهای انقلابی و حزب اللهی 
بوده اســت در حالی که یکی از تســلیم طلبان در نطقی گفته 
است باید امیدوار باشیم انقلاب اسلامی از ایران رخت بندد و 
زمینه برای اصلاحات فراهم شود باید به این فرد گفت، انقلاب 
اسلامی ریشه در اسلام دارد و تا روزی که اسلام در این کشور 

وجود دارد انقلاب اسلامی هم پابرجاست. 
رئیس بنیــاد تاریخ پژوهی و دانش نامه انقلاب اســلامی 
اظهار داشت: در طول 200 سال گذشته تسلیم طلبان که زبان 
آمریکا و انگلیس را در دهان داشتند جز فروش و تباهی کشور 
چه کاری انجام داده اند که امــروز انتظار دارند روز اصلاحات 
پیش آید. اصلاحات چه خدمتی به کشــور کرده است. همین 
افراد در همین 40 سال جز حرف زدن، شعار دادن، وعده دادن 
و دروغ گفتــن برای مردم چه کرده و چه قدمی برداشــته اند 
در حالی که حزب اللهی هــا بودند که جنگ را اداره کرده و در 

مقابل تحریم ها فداکاری کردند. پیشرفت های علمی کشور کار 
حزب اللهی ها بوده است.

عده ای نظریات رهبری را 
با ترفندهای خود نادیده می گیرند

حجت الاسلام روحانی با بیان اینکه رهبری اگر پنج محور 
انقلابی بودن و انقلابی ماندن را بیان کرد به خاطر این بود که 
می دانست جز از راه انقلاب نمی توان به ملت خدمت کرد، بیان 
داشــت: خطری که امروز انقلاب را تهدید می کند فریبکارانی 
هستند که نظریات رهبری را با ترفندهای خود نادیده گرفته 
و ســعی می کنند رهبری را به نحوی کنار بزنند و در ولایت و 

امامت را ببندند.
وی همچنین با اشــاره به اینکه اجرای 2030 خطر امروز 
کشور اســت، گفت: می خواهند نقشه 150 ساله فراماسون ها 
را پیاده کنند و دنبال آن هســتند که ملت را از اســلام دور 
کــرده و فرهنگ منحط غربــی را حاکم کننــد. امروز خطر 
اصلــی، رفاه طلبانی هســتند کــه با اشــرافی گری، ریخت و 
پاش ها و حقوق های نجومی تلاش می کنند کشور را به ورطه 
سقوط بکشــانند. خطر، لیبرال ها و تسلیم طلبانی هستند که 

نمی گذارند آرمان های انقلاب به ثمر برسد.
 رئیــس بنیاد تاریخ پژوهی و دانش نامه انقلاب اســلامی 
تصریح کرد: خطر آنهایی هســتند که با برجام یا 2030 و این 
نقشــه ها تلاش می کنند که اسلام، انقلاب، رهبر و ملت را به 
روز سیاه بکشانند. بزرگ ترین خطر آنهایی هستند که به فکر 
ملت نبوده و وعده های دروغ می دهند. از توســعه و پیشرفت 
سخن می گویند ولی در عمل به فکر ملت نیستند. انسان های 
قدرتمند، اشرافی و حقوق نجومی بگیرها به فکر ملت نیستند.

ضرورت مبارزه اساسی 
و ریشه ای با لیبرال ها و سازشکاران

وی با بیان این که بسیاری از مردم قدرت خرید مایحتاج 
خود را ندارند و مشــکلات اقتصادی کمــر مردم را خم کرده 
اســت، تأکید کرد: ما باید با لیبرال ها و سازشــکاران مبارزه 

اساسی و ریشه ای کنیم زیرا خطر اینها هستند.
 حجت الاســلام روحانی تصریح کرد: باید دشمن داخلی 
خود را به خوبی بشناســیم، همچنین باید خــط امام )ره( و 
رهنمودهای رهبری را بشناسیم، بفهمیم و دنبال کنیم که اگر 

این کار را انجام دهیم می توان با دشمن داخلی مقابله کنیم.
پیشنهاد فعال دانشجویی 

برای شلاق زدن 10 مفسد اقتصادی در نماز جمعه 
ســعید توانا راد، نماینــده اتحادیه انجمن های اســلامی 
دانشجویان مستقل، دیگر ســخنران پیش از خطبه های نماز 
جمعه تهران بود. وی با تأکید بر اینکه به شعارهای شفافیت و 
عدالت در دوران انتخابات به صورت انقلابی عمل شود، تصریح 
کرد: کافی است 10 نفر از مفسدان اقتصادی در همین تریبون 
نماز جمعه شــلاق بخورند یا اگر حکم محارب داشتند در ملأ 
عام اعدام شــوند تا ببینیم چه شــور و غوغایی در دل مردم 

می افتد زیرا نماز جمعه سیاسی این است. 
این فعال دانشــجویی گفت: برای ما ســوال این اســت 
کــه چطــور در وزارت نفتی که ادعا می کرد برای اســتخدام 
دانشــجویان دانشکده صنعت نفت پولی ندارد، اختلاس 100 

میلیارد تومانی رخ می دهد و وزیر همچنان سکوت می کند.

خطیب جمعه تهران:

حتی یک ریال از شهریه طلاب هم از بودجه دولت نیست

رئیس فراکســیون نمایندگان ولایی مجلس گفت: 
موردی داشتیم که پاداش پایان خدمت یک میلیارد و 
200 میلیونی دریافت کرده، با این حساب کسی که یک 
میلیون و 160 هزار تومان حقوق می گیرد، چند ســال 

باید کار کند تا یک میلیارد تومان شود.
حمیدرضا حاجی بابایــی، نماینــده همــدان در مجلس 
شورای اسلامی ظهر روز پنج شــنبه در شورای برنامه ریزی و 
توســعه استان همدان به سخنرانی پرداخت. وی در بخشی از 
سخنان خود به موضوع حقوق و دستمزد ها اشاره کرد و با بیان 
اینکه  مجلس روی این موضوع تأکید دارد، چراکه نباید افراط 
و تفریط کرد، ادامــه داد: »حقوق بگیران تا حقوق 5 میلیون 

تومان افرادی آسیب پذیر هستند.«
نماینده مــردم همدان و فامنین در مجلس با بیان اینکه 
سال آینده حداقل حقوق یک  میلیون و 160 هزار تومان است، 
افزود: »اگر 10 درصد به این حقوق اضافه شود مبلغ 116 هزار 

تومان می شود.«
وی با بیان اینکه حقوق و دستمزد ها بین 10 تا 20 درصد 
رشد داده می شود، افزود: »فردی که یک میلیون و 160 هزار 
تومان حقوق می گیرد حقوق او 20 درصد رشد پیدا می کند.«

حاجی بابایــی با بیــان اینکه در کشــور میانگین حقوق 
معلمــان به صورت حکمی 2 میلیون و 350 هزار تومان بوده، 
در حالی که دریافتی معلمان یک میلیون و 950 هزار تومان 

است، افزود: »این دســتمزد ها ممکن است 15 یا 16 درصد 
افزایش پیدا کنند.«

رئیس فراکسیون نمایندگان ولایی، با بیان اینکه در مورد 
مالیات گفته شــده تا افرادی با درآمد 2 میلیون و 300 هزار 
باید معاف باشــد، افزود: »درآمد 2 میلیون و 300 هزار تومان 
تــا 6 میلیون و 900 هزار تومــان باید 10 درصد و 6 میلیون 
و 900 هــزار تومان تا 9 میلیون 200 هزار تومان 15 درصد، 
از 9 میلیــون و 200 هزار تومان تــا 13 میلیون و 800 هزار 
تومان 25 درصد و از 13 میلیون و 800 هزار تومان به بالا 35 

درصد مالیات دریافت شود.«
نماینده مــردم همدان و فامنین در مجلس با بیان اینکه 

پــاداش پایــان همان 30 روز و 30 ســال اســت، ادامه داد: 
»پاداش پایــان خدمت یک مورد یک  میلیارد و 200 میلیون 
بوده، این حســاب کســی که یک میلیون و 160 هزار تومان 
 حقوق می گیرد چند ســال باید کار کند تا یک میلیارد تومان 

شود.«
وی بــا اشــاره به اینکــه 70 درصد دلیل شــکل گیری 
حقوق های نجومی مصوبات مجلس بود و در اجرا و قانونگذاری 
هم مشکل داشته است، افزود: »با این روند که پیش می رویم 
دولت یک قلم پاداش پایــان خدمات به مبلغ 3 هزار و 500 
میلیارد تومان در نظر گرفته و بعد ما به یارانه ها گیر می دهیم 

درحالی که کل یارانه ها در ماه 3 هزار میلیارد تومان است.«

رئیس فراکسیون نمایندگان ولایی تشریح کرد

افشای جزئیات جدیدی از پاداش های نجومی بگیران

شهید امیر حاج امینی)ره(: اگر می خواهید از شما که در سوگ 
من نشسته اید راضی و خشنود باشم،  دوست امام باشید و به ندایش 

لبیک گوئید.


